
 

 

Til Folketingets Lovsekretariat 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål S 1610 af 11. august 2020, indleveret af Dennis Flydt-

kjær (DF). 
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Spørgsmål 

Vil ministeren vedrørende sagen om, at 42 virksomheder over en årrække er blevet op-

krævet milliarder af kroner fra skattemyndighederne på et ulovligt grundlag, tage initiativ 

til, at virksomhederne får deres penge tilbage? 

 

Svar 

Som det fremgår af det baggrundsnotat, som jeg fremsendte til Skatteudvalget den 24. 

juni 2020 (SAU alm. del – bilag 374), vil Skattestyrelsen gennemgå sagerne og gennem-

føre tilbagebetaling eller nulstilling af de for meget opkrævede renter i forhold til de en-

kelte berørte virksomheder. Af notatet fremgår også, at arbejdet hermed forventes at 

kunne være afsluttet inden udgangen af 2020. 

 

Det bemærkes, at jeg som anført ved min orientering af Skatteudvalget vil drøfte sagens 

videre håndtering med Folketingets partier, såfremt det ved Skattestyrelsens gennemgang 

kommer frem, at der er tilfælde, hvor virksomhedernes krav på tilbagebetaling af indbe-

talte renter er forældet. 

 

Det tilføjes for en ordens skyld, at Skattestyrelsens arbejde med sagerne har afdækket, at 

der er opkrævet renter efter en forkert fortolkning af rentereglerne i 43 sager (og ikke 42 

som oplyst den 24. juni 2020). Dette har dog ikke betydet en forøgelse af det for meget 

opkrævede beløb i forhold til det tidligere oplyste. 
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